
Tarkastuslautakunta § 38 04.12.2014

Sadan Megan Itä- ja Pohjois-Suomi

TARLTK § 38

Kokoukseen on kutsuttu kuultavaksi projektisuunnittelija Timo
Kumpulainen Sadan megan Itä- ja Pohjois-Suomi -hankeesta.

Laajakaista kaikille 2015–hankkeen tausta
• Tietoliikenneyhteydet eivät kehity halutulla vauhdilla
haja-asutusalueilla jollei valtio tue rakentamista
• Hyvät tietoliikenneyhteydet luovat edellytykset tasa-arvoiselle
kehitykselle ja pysyvälle asutukselle
• Julkiset palvelut verkon kautta kaikkien saataville ja käytettäviksi
• Sähköisen asiointi yleistyy ja uusia, yhä kehittyviä palveluja,
otetaan käyttöön
• Palvelut kotiin tai kotoa aikaan katsomatta
• Hyvät tietoliikenneyhteydet ovat maaseudun ja kylien
elinvoimaisuuden yksi merkittävä tekijä!

100 Megan Itä- ja Pohjois-Suomi-hanke
• Neljän maakunnan (Lappi, Pohjois-Pohjanmaa, Kainuu,
Pohjois-Karjala) yhteishanke.
• Rahoittaja Maaseuturahasto/Pohjois-Karjalan ELY-keskus.
• Pohjois-Savossa sisarhanke Kaista Savoon.
• Päätavoite edistää nopeiden 100 Mbit/s-yhteyksien rakentamista
haja-asutusalueilla.
• Tiedottaminen ja kouluttaminen.
• http://www.sadanmegansuomi.fi/

Kaista Kainuuseen -hanke
• Toiminta-aika 1.3.2011-28.2.2015
• Hankkeen alusta Paula Karppinen (50%) ja Minna Mustonen (50%)
• 1.1.2013 Timo Kumpulainen (100%)
• Kyläkohtainen tiedottaminen ensisijaisen tärkeää:
• 95 kuituiltaa tähän mennessä Kainuussa
• Kyläkohtaiset tiedotteet
• Kuntatapaamisia muutaman kuukauden välein.
• Koulutuksia esim. Ikäihmisten Internet-kursseja.
• Pilotti: eIltapäivä Sotkamon Pohjavaaran koululla.

Hankkeen eteneminen
• Laajakaista kaikille 2015-hankkeiden kokonaiskustannukset
• Kainuu 19,4 milj. euroa
• Lappi 49,6 milj. euroa
• Pohjois-Karjala 27,9 milj. euroa
• Pohjois-Pohjanmaa 32,1 milj. euroa



• Pohjois-Savo 43,6 milj. euroa
Hankkeita on suunniteltu yhteensä 21 000 km = 250 milj. euroa

Lisätietoja antaa projektisuunnittelija Timo Kumpulainen, p. 044
4100 748.

Puheenjohtajan ehdotus:

Tarkastuslautakunta merkitsee saamansa katsauksen tiedoksi.

Tarkastuslautakunta:

Projektisuunnittelija Timo Kumpulainen esitteli hanketta.

Tarkastuslautakunta hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen.
___________


